

## PRAYERS

Pursuant to Standing Order 43, on motion of Mr. Alexander, seconded by Mr. Nielsen, it was resolved,—That this House extend its sincere congratulations to the Honourable Ellen Fairclough for the significant contribution she made to Canadian political life, for being, 20 years ago today, the only woman in Canadian political history to serve as Acting Prime Minister; and

That the Speaker write a letter of congratulations to the Honourable Ellen Fairclough on this very significant anniversary.

Mr. MacEachen, a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Copies of a National Energy Board report entitled *Statement of Position regarding Selection of Pipe for the Whitehorse, Yukon to Caroline, Alberta segment of the Foothills Pipeline System*. (English and French).—Sessional Paper No. 303-4/99.

Mr. Cullen, a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Agreement between the Government of Canada and the Government of Quebec concerning co-operation on immigration matters and on the selection of foreign nationals wishing to settle permanently or temporarily in Quebec. (English and French).—Sessional Paper No. 303-5/180.

Mr. Cullen, laid upon the Table,—Letters of agreement between the Governments of Canada and Nova Scotia concerning the establishment of a joint Federal-Provincial Immigration Committee to monitor immigration activities. (English and French).—Sessional Paper No. 303-5/150.

Mr. Corbin, seconded by Mr. Béchard, by leave of the House, introduced Bill C-421, An Act to amend the Resources and Technical Surveys Act (map quality control), which was read the first time and ordered to be printed and ordered for a second reading at the next sitting of the House.

Pursuant to Standing Order 39 (4), the following two Questions were made Orders of the House for Returns:

No. 32—*Mr. Cossitt*

1. Are there presently any vacancies existing in county court judgeships and, if so (a) how many (b) is it the intention of the government to fill these positions with known supporters of the Liberal Party and, if so, for what reason?

2. (a) How many county court judges have been appointed by the government in each of the past three years (b) what are their names and the counties and provinces involved (c) to the

## PRIÈRE

En conformité des dispositions de l'article 43 du Règlement, sur motion de M. Alexander, appuyé par M. Nielsen, il est résolu,—Que la Chambre présente ses sincères félicitations à l'honorable Ellen Fairclough pour son importante participation à la vie politique canadienne et pour avoir été, il y a aujourd'hui vingt ans, la seule femme, dans toute l'histoire politique du Canada, à occuper le poste de Premier ministre suppléant; et

Que l'Orateur écrive une lettre de félicitations à l'honorable Ellen Fairclough à l'occasion de ce très important anniversaire.

M. MacEachen, membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau de la Chambre,—Rapport de l'Office national de l'énergie intitulé: «Déclaration concernant le choix de la canalisation pour le tronçon allant de Whitehorse, (Yukon) Caroline, (Alberta) du réseau de la Foothills». (Textes français et anglais). (Document parlementaire n° 303-4/99).

M. Cullen, membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau de la Chambre,—Copie d'une entente entre les gouvernements du Canada et du Québec concernant la collaboration en matière d'immigration et sur la sélection des ressortissants étrangers qui souhaitent s'établir au Québec à titre permanent ou temporaire. (Textes français et anglais). (Document parlementaire n° 303-5/180).

M. Cullen dépose sur le Bureau de la Chambre,—Copie de lettres d'entente entre les gouvernements du Canada et de la Nouvelle-Écosse concernant l'institution d'un comité fédéral-provincial de l'immigration visant à assurer le contrôle des activités en matière d'immigration. (Textes français et anglais). (Document parlementaire n° 303-5/150).

M. Corbin, appuyé par M. Béchard, dépose, avec la permission de la Chambre, le Bill C-421, Loi modifiant la Loi sur les ressources et les relevés techniques (contrôle de la qualité des cartes), qui est lu une première fois, l'impression en est ordonnée et la deuxième lecture en est fixée à la prochaine séance de la Chambre.

En conformité des dispositions du paragraphe (4) de l'article 39 du Règlement, les deux questions suivantes sont transformées en ordres de dépôt de documents, savoir:

N° 32—*M. Cossitt*

1. Y a-t-il en ce moment des postes vacants de juge dans les cours de comté et, dans l'affirmative, a) combien, b) le gouvernement a-t-il l'intention de confier ces postes à des partisans connus du Parti libéral et, dans l'affirmative, pour quelle(s) raison(s)?

2. Au cours de chacune des trois dernières années, a) combien de juges le gouvernement a-t-il nommés dans les cours de comté, b) quels sont leurs noms et dans quels comtés